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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A Rezsivédelmi Alap kifizetéseinek miért csak a fele 
ment az eredeti célra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu  oldalon  található  „Kreatív  pénzosztás:  3575 milliárd  forintot  fizetett  ki  eddig  a
rezsialapból az Orbán-kormány, de ennek csak a fele ment egyértelműen az eredeti célra„ című cikk
szerint „hosszú a lista, csaknem 400 tételből áll azon  szervezetek és célok listája, amelyekre a lap
felmérése szerint 2022 ősze óta több ezer milliárd forintot költött az Orbán-kormány a rezsivédelmi
alap pénzeiből.”:

„A tavalyelőtti év októberétől mostanáig 3575 milliárd forintot költött el a rezsialapból az Orbán-
kormány – számítottuk ki az érintett 65 Magyar Közlöny összesítésével.

(…)

A  kabinet  2022.  júniusában  döntötte  el,  hogy  az  akkortól  különböző  ágazatokra  kivetett
extraprofitadó-bevételekből, illetve az azt kiegészítő közpénzekből, költségvetési tételt hoz létre „a
világpiaci  energiaáremelkedés  hatásainak  mérséklése  és  a  rezsicsökkentés  eredményeinek
megőrzése érdekében”. Az állami MVM az általa legalábbis tőzsdei áron vásárolt gázt kétségkívül
nem adhatta a háztartásoknak 2014-ben beállított, "rezsicsökkentett" tarifáknál drágábban. A kettő
közötti  különbséget  jól  jellemzi,  hogy  míg  a  lakosság kedvezményes  díja  köbméterenként  nettó
mintegy  50  forint,  addig  a  világpiaci  ár  2022  augusztus  végén  ezer  forint  fölé  is  felszúrt.  A
különbséget  meg  kell  szorozni  a  lakosság  évi  3  milliárd  köbméteres  gázfogyasztásával.  A
„rezsivédelmi  alap”  tehát  alapvetően  e  hiány  befoltozására  szolgált.  (A  kormánypropaganda
eszerint könnyen túllendült azon az alaptételén, miszerint a 2021 végi magyar-orosz gázszerződés
biztosítja a „rezsicsökkentés” fenntartását.)

(…)



A nyilvántartások összesítése szerint a rezsialapból az elmúlt mintegy másfél év során kétségkívül a
legtöbb, szám szerint 11 alkalommal, „rezsivédelmi szolgáltatása” fejében, messze a legnagyobb,
1810  milliárd  forintos  értékben,  az  MVM  részesült.  A  második,  583  milliárdos  tétel  a
távhőszolgáltatókhoz  került,  úgyszintén  a  2014-es,  „rezsicsökkentett”  lakossági  tarifák  okozta
veszteségek befoltozására.

E kettőn kívül ugyanakkor az elmúlt másfél évben nem kevesebb mint 222 további kifizetési jogcímet
találtunk. 

Már  2022.  novemberében  kapott  például  az  alapból  összesen  3  milliárdot  a  Honvédelmi
Minisztérium  „sportintézmények  nemzeti  sportközpontok  dologi  kiadásaira”,  illetve  „sportági
fejlesztési koncepciók megvalósításával összefüggő feladatok támogatásának egyéb működési célú
kiadásaira”.  Jóllehet  a  tervekben  kétségkívül  szerepelt  a  „központi  költségvetési  szervek”
támogatása és egy sportintézményt is  húzhatja a rezsi,  ennek kiemelését semmi se indokolja és
jellemzően a feladat-támogatás-működés sem energiafaló.”
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